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ROMANIA 
JUDETUL BACAU 
COMUNA CASIN 
CONSILIUL LOCAL 

PROCES  VERBAL 
 
           Incheiat astazi 3.03.2022,ora 10,00  in sedinta ordinara a Consiliului local a comunei 
Casin,judetul Bacau,convocata in baza Dispozitiei nr.63/28.02.2022 data de Primarul comunei 
Casin.Procedura de convocare a consiliului local s-a facut in scris . Proiectele de pe  ordinea de zi 
sunt anexa la documentul de convocare (invitatii). Proiectul ordinii de zi a sedintei consiliului local s-
a adus la cunostinta locuitorilor comunei, prin afisare la sediul institutiei si prin afisare pe pagina de 
internet.  

Sedinta se desfasoara la sediul Consiliului local ,la ora 10,00.  
Sedinta consiliului local se desfasoara legal in prezenta majoritatii consilierilor locali in 

functie. Prezenta consilierilor este inregistrata in condica de prezenta, tinuta de secretarul general al 
comunei. 
          La sedinta au participat 13  consilieri din cei 13 in functie,  Presedinte de sedinta este ales 
doamna Bancila Ana-Mirela,  pe o perioada de trei luni :  februarie, martie,aprilie . 
        Secretarul general al comunei  supune la vot procesul-verbal al sedintei anterioare, din data de 
14.02.2022 si acesta se aproba in unanimitate.  
        I se da cuvantul d-lui primar sa prezinte ordinea de zi a sedintei .   
       Primarul comunei, dl. Curelea Ioan-Cosmin, prezinta proiectul ordinii de zi a sedintei si a 
proiectelor de hotarare . 
1. Proiect de hotarare privind aprobarea suplimentarii valorii neeligibile a contractului de 
lucrari nr.6276/21.07.2021 ce are ca obiect “Modernizare drumuri de interes local in comuna 
Casin, judetul Bacau”- rest de executat, ca urmare a aplicarii prevederilor OG 
nr.15/30.08.2021 privind reglementarea unor masuri fiscal bugetare .Initiator : primar. 

Materiale : - referat de aprobare primar; 
                  - raport de specialitate al doamnei Magureanu Mihaela, consilier achizitii publice; 

-raportul comisiei pentru programe de dezvoltare economico-socială, buget-finanţe, 
administrarea domeniului public şi privat al comunei, agricultură, gospodărie comunală, protecţia 
mediului, servicii şi comert; 

Ordinea de zi  se supune aprobarii si aceasta se aproba in unanimitate. 
Dl primar - face un scurt rezumat a celor prezentate sa spuna care au fost pasii pentru care s-a 

facut sedinta extraordinara.Asta vara cand a iesit OG 15/2021 ne-a permis sa cerem ajustari la 
materialele de constructii la lucrarile care erau in executie. Si, Gironap-ul a facut adresa catre noi, noi 
catre AFIR , ei au facut si catre AFIR pentru a le ajusta pretul la materialele de constructii, AFIR-ul 
ne-a aprobat, noi am cerut un punct de vedere daca avem voie sa cerem, ne-a aprobat, iar pe data de 
28 februarie ne-au solicitat hotararea de consiliu local in termen de 5 zile, adica pana luni sa trimitem 
clarificarile AFIR-ului ca si consiliul local a fost de acord cu ajustarea pretului la materialele de 
constructie fiindca se incadresa cu hotararea de guvern. Si alte primarii au procedat la fel cu 
constructorii dar ca sa ne dea diferenta de bani AFIR-ul , ne-a cerut si hotararea de consiliu local cu 
suma previzionata, adica cu indicele de inflatie . Banuiesc ca consiliul local este de acord si noi 
trimitem hotararea la AFIR Iasi in termen de 5 zile.De asta v-am solicitat sa veniti astazi la sedinta 
consiliului local si multumeste ca au raspuns invitatiei. 

Dna Bancila, presedintele sedintei - multumeste pentru prezentare si ureaza o primavara 
frumoasa, linistita, si multumeste tuturor celor implicati in campania de colectare si donare pentru 
refugiatii din Ucraina, foarte incercati in aceste momente.Invita consilierii sa ia cuvantul. 
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Dl. Soroiu - este de acord cu proiectul de pe ordinea de zi si acest proiect trebuie aprobat pentru ca 
aceasta lucrare inceputa trebuie dusa la bun sfarst.tine sa felicite locuitorii comunei Casin pentru ca s-
au implicat sa doneze bunuri materiale, alimentare, sanitare pentru cetatenii refugiati din Ucraina, 
felicita pe domnul viceprimar ca s-a implicat activ duminica si a sacrificat o zi libera stand la 
Caminul Cultural si I-a primit pe care vor sa doneze si sa faca acest act de caritate. Ceea ce se 
intampla astazi in Ucraina este foarte grav, se roaga la Dumnezeu in fiecare zi ca totul sa se termine 
cu bine si acest razboi sa ia sfarsit fiindca nu avantajeaza pe absolut nimeni , absolut nici pe noi ca 
cetatenii Romaniei si pe cetatenii romani din Ucraina care sunt in numar de 500 mii de romani 
declarati dar dupa alte statistici, alte surse ar fi un milion de romani acolo fiindca cei care s-au 
declarat moldoveni la recensamantul din Ucraina nu sunt considerati romani.Va aduc aminte dragi 
consilieri, ca in anul 2018, pe 15 august comuna Casin a semnat un acord de infratire cu comuna 
Mahala din raiounul Noua Sulita din Cernauti, Ucraina. Acolo traiesc peste 4000 de suflete de romani 
intr-o comunitate, era pe atunci primar doamna Elena Nandris, acum este altcineva si din legatura 
luata cu ea, romanii sufera ca si ucrainienii, nu si-au parasit comuna, au ramas acolo sa o apere de 
fortele rusesti si astazi v-as propune sa aprobe o suma de bani, se gandea la suma de 10 mii lei nu 
prea mare, sa ajutam pe fratii nostri de acolo fiindca legea ne permite. Acordul de infratire ne permite 
, suma de 10 mii lei s-ar gasi in bugetul local ca sa-I ajutam cu alimente, obiecte de igiena sanitara si 
altele. Propun ca de aceasta actiune sa se ocupe domnul viceprimar Flintoaca Ion fiindca are o 
activitate in comert destul de mare , vasta si se pricepe foarte bine la achizitionarea bunurilor 
alimentare si sanitare cunoscand furnizorii care pot furniza aceste bunuri la un pret bun si de buna 
calitate.Pentru a ajunge aceste bunuri la Mahala , intermediarul din Suceava care se ocupa se cheama 
presedintele Consiliului Judetean Flutur care face ca prin Crucea Rosie sa ajunga aceste bunuri la 
fratii nostri din Ucraina, in Mahala.Isi cere scuze, are emotii si este foarte emotionat pentru ca 
vorbeste bine cu dansii, sunt speriati, agasati de tot ce se intampla pe teritoriul Ucrainei astazi , el 
zice ca putem sa-I ajutam , nu-si asuma nimic capital politic , vrea doar sa-I ajute pe acei oameni de 
aceea a propus ca domnul viceprimar sa se ocupe ca e viceprimarul comunei Casin, chiar si la un 
trasport s-a gandit, s-ar gasi o masina care sa duca pana la Suceava . Nu vrea sa apara numele lui pe 
nicio pagina de socializare pentru ca a avut aceasta initiativa , numai ca consilierii sa fie de acord 
astazi cu ceea ce a propus.  

Dl.viceprimar - momentul nu este chiar prielinic, dar vrea sa ii spuna domnului consilier Soroiu, in 
sedinta precedenta a acuzat conducerea primariei ca avem la nivelul primariei Casin salarii foarte 
mari si se cheltuie foarte mult cu salariile.As vrea sa-I raspund ca grila de salarizare este aceeasi ca si 
pe vremea lui, ca si angajati, avem mai putin cu doi angajati la ISU si cel cu contract individual de 
munca , la ajutor social dintr-un numar de 66 de asistati care erau pe vremea dumnealui, au ramas 42 
adica mai putini cu 24 si crede ca ar fi bine sa nu mai prezinte decat informatii verificate si adevarate. 

Dl primar - el s-a referit azi strict la ordinea de zi . Dupa cum ati vazut din mesajele lui pe pagina 
de socializare a fost, poate primul primar care a solicitat un apel umanitar pentru refugiatii din 
Ucraina si ne-am mobilizat foarte repede si un numar insemnat de cetateni care s-au mobilizat foarte 
repede si au adunat un numar insemnat de obiecte sanitare, de alimente si imbracaminte pe categorii 
de varsta si ne-am si deplasat catre Centrul de Afaceri Bacau cu o masina a unei societati din 
localitatea noastra si considera ca localitatea noastra a facut un gest omenesc pentru refugiatii din 
Ucraina si ati vazut ca e un subiect delicat si suntem impotriva razboiului si ne dorim pace, liniste , sa 
se termine cu acest razboi localitatea noastra a facut prmul pas pentru refugiatii din Ucraina.Ca 
dansul a venit mai tarziu cu aceasta propunere , trebuie sa analizam foarte atent bugetul , sa stim daca 
am prevazut sume, el aprevazut o suma de 10 mii lei pentru situatii neprevazute pentru intreaga 
comuna, pentru incendii, alte calamitati si situatii neplacute, nu am luat in calcul situatia din 
Ucraina.Dar domnul consilier trebuie sa ne faca o solicitare scrisa , noi o vom analiza intr-o alta 
sedinta de consiliu local si, cu siguranta vor mai fi si alte ajutoare pentru Ucraina si parohiile din 
Casin aduna alimente si alte lucruri necesare refugiatilor din Ucraina asa c,a a venit tarziu cu aceasta 
propunere si trebuia sa fie cu noi cand s-au mobilizat si ceilalti cetateni la Caminul Cultural.Vom 
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analiza solicitarea in baza unei cereri scrise depuse de catre consilierul sau grupul de consilieri.Asa 
ca, in sedinta urmatoare vom sti exact daca avem buget sau nu pentru aceasta suma care a propus-o. 
Putea sa propuna mai mult , putea sa propuna mai putin ,noi, acest punct de vedere il vom spune 
intreband contabilitatea daca avem sau nu le avem si nu trebuie sa ne hazardam la sume.Deci, 
propunerea domnului consilier va fi analizata intr-o alta sedinta. 

Dl.Soroiu - domnule primar, sa stiti ca, daca numele meu nu a aparut pe acea postare, asta nu 
inseamna ca nu a contribuit.Colete s-au facut si la parohiile din Casin, colete s-au facut si la 
protopiatul Onesti , asa ca va rog frumos sa va abtineti de la unele afirmatii daca nu cunoasteti 
adevarul.Avand in vedere propunerea mea, nu este facuta in mod intamplator, Legea finantelor 
publice  permite consiliilor locale , la sectiunea de functionare, in cursul anului si pana in luna iulie 
pana la rectrificare ,  sa aprobe niste sume neprevazute pentru ceea ce s-a intamplat acum.La 
cheltuieli materiale s-a aprobat pana acum in bugetul local vreo 480 mii lei adica 4 miliarde 8 sute 
mii lei si zice ca o suma de 10 mii lei de la cheltuieli materiale , s-ar putea acorda pentru fratii nostri 
de acolo.Mai mult de atat, nu crede ca ar fi nevoie sa vina cu ceva scris atata timp cat in sedinta 
consiliului local , chiar se practica si legea spune ca la un punct -diverse, consilierii locali daca sunt 
de acord cu ce a propus el azi, aici , doamna presedinte sa supuna la vot . Daca sunt de acord, da, sa 
faceti acele cercetari in contabilitate dar spune ca o sa-I gaseasca, daca nu , o sa vada cum vor face ei, 
grupul liberal sa faca altfel ca sa-I ajute pe fratii lor din comuna Mahala.  

Dl viceprimar - bine ca faceti aceasta solicitare dar tura trecuta, sedinta precedenta , n-ati aprobat 
bugetul . Veniti acuma sa propuneti dar voi n-ati aprobat bugetul.Domnul Gica Zarnescu n-a vrut 
apa, n-a vrut gaze, n-a vrut sala de sport la Curita si acuma veniti si spuneti “vrem”. De ce n-ati fost 
de acord cu bugetul local?  

Dl.Soroiu - n-a aprobat bugetul local pentru ca nu s-a respectat legea ,Legea 273, art.39 alin.3 
unde spune clar ca bugetul trebuie sa fie facut public si cetatenii au dreptul sa studieze si sa faca 
contestatie , ceea ce dumneavoastra nu ati facut pentru ca oamenii din CASIN  care cunosc legea, l-
au intrebat unde e proiectul de buget, nu l-au vazut pe site, nu l-au vazut la avizier sa venim si noi cu 
propuneri, banii sunt ai comunei Casin nu a primariei Casin. 

Dl.viceprimar - dati-mi un an cand ati facut dumneavoastra asta, un an ! N-ati facut nici inainte cu 
15 zile publicarea cand erati dumneavoastra.Spuneti anul . 

Dl.Soroiu - domnu Flintoaca , mai are importanta, poate ca s-a gresit si la acel moment nu s-a 
stiut. Poate nici domnul primar acum n-a stiut, dar doamna contabila trebuia sa stie si sa faca acest 
lucru, sa-I spuna domnului primar ca trebuie sa faca publicarea proiectului de buget cu 15 zile 
inainte, adica dupa ce s-a aprobat bugetul de stat.Nu mai are importanta, daca s-a mers in greseala , 
trebuie sa se mearga tot asa, din greseala in greseala?  

Dl.primar - am fi putut sa acordam la Ucrainieni si 10 miliarde dar noi trebuie sa constientizam ca 
10 miliarde avem de platit executarea judecatoreasca in acest an datorita proceselor pierdute.Si 
armament militar, Romania acorda dar ii propun sa se incorporeze, sa mearga in Ucraina sa salveze 
poporul ucrainean. 

Dl.Soroiu - nu este o atitudine de primar ! Este vorba de fratii nostri din comuna Mahala . Dragi 
consilieri, nu este vorba de ucrainieni, este vorba de fratii nostri romani din Mahala! Comuna Casin 
este infratita cu comuna Mahala din Ucraina.  

Presedintele de sedinta  supune la vot proiectul de pe ordinea de zi si se voteaza astfel  cu 13 
voturi “pentru”din 13 consilieri in functie si prezenti.  

Dl.Soroiu - roaga pe doamna presedinta de sedinta sa supuna la vot propunerea acestuia. 
Doamna Bancila, presedintele de sedinta - se supune la vot doar proiectul de hotarare de pe 

ordinea de zi. 
Drept pentru care am incheiat prezentul proces-verbal. 
 

           Presedinte de sedinta,                                                             Secretar General,    
           Bancila Ana-Mirela                                                     Popescu Monica - Florinela                                                                                                                                                                                                                                                                                                                
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